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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

országgyűlés Hivatala

lrományszámL/ ,t,R0°.:l · 
Érkezett: 2018 OKT 18. 

Dr. Kövér László 

az Országgyűlés elnöke részére

Helyben 

Tisztelt Elnök Úr! 

Szóbeli kérdés 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012.

évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről

szóló 10/2014, (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani az

egészségügyért viselt felelősségi körében Kásler Miklós miniszter úrhoz

,,Hogyan fogják megoldani a kirúgott orvosok pótlását?" 

címmel. A választ szóban kérem,

Tisztelt Miniszter Úr! 

Nagy vihart kavart Dr. Székely László szívsebész kirúgása a Gottsegen György Országos

Kardiológiai Intézetből, amely már egy ember életében került. Székely doktor többi betegének

sorsa is bizonytalan. A tervezett beavatkozások ütemezése bizonytalanná vált. Ezek a betegek

naponta próbálnak beszélni az orvosukkal, de mivel Székely doktor űr már nem dolgozik az

intézménybe, így őt nem érhetik el. Ez tovább fokozza a bizonytalanságukat. Fontos

megjegyezni, hogy ez a bizonytalanság elkerülhető lett volna, hiszen sikerült megállapodást

elérni az orvos és az intézmény között arról, hogy decemberig Iolytassa munkáját. Az Emberi

Erőforrások Minisztériuma volt az, aki az azonnali hatályú kirúgáshoz ragaszkodott. Pedig

Dr. Káslcr László miniszter és rajta keresztül az Emberi Erőforrások Minisztériuma felelős az
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egészségügyért, az abban dolgozókért és az azt igénybevevőkért is. A felelősség pedig nem

más, mint helytállási kötelezettség mindazért, amit tcszük, vagy elmulasztunk.

Éppen ezért a miniszter úr felelőssége, hogy kirúgta a szívsebészt és a miniszter úr felelőssége

az is, hogy a műtéteket zavartalanul tudják folytatni. Ebből az következik, hogy a miniszter úr

felelőssége az is, hogy egy ember életét a Kardiológiai Intézetben nem sikerült megmenteni.

A fenti ügyek kivizsgálására a Minisztérium ugyan folytatott le vizsgálntot, azonban ennek

eredménye teljes egészében nem nyilvános, Dr. Székely László helyettesítésére, pótlására

azonban a mai napig nem láttunk érdemi eredményeket.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1. A Tízparancsolat ötödik parancsa ,,Ne ölj". Ez beleivódott az európai és magyar

kultúránkba is, az Alkotmánybíróság már 1990 kimondta, hogy ,,Az emberi élet
és az emberi méltóság elválaszthatatlan egységet alkot és mindent mást megelőző
legnagyobb érték" ez a magyar államra azt a kötelezettséget helyezi, hogy az

emberi életet meg kell védeni. Ön szerint azzal, hogy az Emberi Erőforrások

Minisztériuma ragaszkodott Dr. Székely László kirúgásához, teljesítették-e ezt a
morális, erkölcsi és jogi kötelezettségüket?

2, Hogyan oldják meg Dr. Székely László helyettesítését, különös tekintettel a

sürgősen elvégzendő beavatkozásainak ütemezés szerinti elvégzésére?

3. Mikor hozzák nyilvánosságra teljes egészében, mindenki számára elérhető módon

az üggyel kapcsolatos vizsgálatok adatait?
4. Mikor vállalja miniszter űr a felelősséget ezért a botrányért'?

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2018. október 1fl 

országgyűlési képviselő

(MSZP)


